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Staff Reporter

Vláda navrhuje pobídkové dotace pro udržitelné
zemědělství

northernfarmer.co.uk/news/23277052.government-brings-forward-sustainable-farming-incentive-subsidies

Zemědělci budou od letošního roku placeni za pěstování divokých
květin a zimního krmiva pro ptáky na svých farmách v rámci nových
urychlených plánů udržitelného zemědělství, které představila vláda.

Dotace, které byly v rámci iniciativy Sustainable Farming Incentive
(SFI) posunuty o rok dopředu, poskytují zemědělcům platby za
zavádění zemědělských postupů šetrných k životnímu prostředí.

Systém nahrazuje režim Evropské unie, ve kterém výše zemědělských
dotací závisela na množství obhospodařované půdy, přičemž na
zemědělství šetrné k přírodě je nyní k dispozici 1 miliarda liber z
ročního rozpočtu na zemědělství ve výši 2,4 miliardy liber.

Therese Coffeyová, ministryně životního prostředí, uvedla, že nové
platby „chrání planetu“ a produkují potraviny způsobem, který je méně
škodlivý pro životní prostředí.

Řekla: „Farmáři jsou srdcem naší ekonomiky – produkují jídlo na
našich stolech a zároveň jsou správci půdy, ze které pochází.

"Tyto dvě role jdou ruku v ruce a my urychlujeme zavádění našich
zemědělských programů, aby každý mohl být finančně podporován,
protože chrání planetu a zároveň vyrábí potraviny udržitelněji."

Nově zveřejněné podrobnosti o šesti nových standardech přidaných do
SFI – součást vládních programů environmentálního managementu
půdy (ELM) – ukazují, že veřejné finance budou poskytnuty farmám,
které sázejí nové živé ploty, ošetřují škůdce bez použití insekticidů a
monitorují úroveň odtoku živin. .

https://www.northernfarmer.co.uk/news/23277052.government-brings-forward-sustainable-farming-incentive-subsidies/
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Další tři standardy, které byly naplánovány na rok 2024, budou
zavedeny o rok dříve, aby se podpořila obnova travních porostů a
zavedení potravy pro ptáky, divokých květin a nárazníkových pásem
neobdělávané půdy na orné a zahradnické půdě.

Zemědělci si mohou vybrat, kterých programů se zúčastní, a nejsou
povinni se účastnit.

Kitty Hamiltonová, smíšená farmářka z východního hrabství
Lincolnshire, uvedla, že pilot SFI chránil příjmy její farmy, zatímco
postupně přecházela k udržitelnějším postupům.

Řekla: „Pilot dobře zapadá do našich současných a plánovaných
zemědělských metod, což znamená, že nás jemně posouvá k více
regeneračnímu systému.

"Skutečnost, že můžeme vrstvit standardy a využívat veškerou půdu na
pozemku, znamená, že můžeme generovat dobrý příjem."

Celkem 30 nových grantů bude přidáno také do programu Countryside
Stewardship, který odměňuje udržitelné zemědělské postupy a bude
přejmenován na Countryside Stewardship Plus.
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Ministryně životního prostředí Therese Coffeyová

Nové granty zahrnují dotace na obhospodařování lužních luk, eradikaci
používání insekticidů, obnovu rašelinišť, údržbu suchých zídek a
ochranu skalních biotopů.

Ministerstvo pro životní prostředí, potraviny a záležitosti venkova
(Defra) uvádí, že je uzavřeno 32 000 dohod o správě venkova – což je
nárůst o 94 procent od roku 2020 – a jeho cílem je mít do roku 2028
schváleno alespoň 70 000 dohod, které pokrývají 70 procent britské
zemědělské půdy a 70 procent svých farem.

Rovněž se znovu otevírají žádosti o program Landscape Recovery
Scheme, který poskytuje finanční prostředky na rozsáhlejší projekty v
oblasti biologické rozmanitosti.
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První kolo financování podpořilo 22 projektů, které společně obnoví
430 mil řek a poskytnou stanoviště pro 263 druhů, včetně vydry, kuny
borové, čejky, chocholouše a bahenních motýlů.

David Exwood, viceprezident Národního svazu farmářů, řekl: „Je
povzbudivé, že nám Defra poskytla více podrobností o budoucnosti
programu ELM a předložila širší a flexibilnější nabídku pro Sustainable
Farming Incentive (SFI).

„Informace o šesti nových standardech pro SFI 2023, sazbách plateb a
také o vyvíjejícím se schématu Countryside Stewardship jsou
neuvěřitelně užitečné a poskytují určitou jasnost, o kterou jsme žádali.

„Pro farmáře a pěstitele, kteří dělají zásadní dlouhodobá rozhodnutí,
která jsou nezbytná pro provozování životaschopných a ziskových
potravinářských podniků, je životně důležité, aby měli co nejdříve úplné
podrobnosti o schématu a věděli, jak budou různé režimy
spolupracovat. Rychlý proces podávání žádostí a plateb bude také
klíčem k tomu, aby farmářské podniky získaly tolik potřebnou
bezpečnost.

„Pokud mají být ELM úspěšné, vždy jsme říkali, že musí být
jednoduché, poskytovat jistotu a spravedlivě odměňovat farmáře za
účast. To znamená, že se vyvíjejí schémata, která jsou inkluzivní a
dostupná všem zemědělským podnikům – ať už v horských nebo
nížinných oblastech, v nájemcích nebo vlastníky.“

Stínový tajemník pro životní prostředí Jim McMahon řekl: „Zatímco se
vláda nadále zavazuje ohledně změny značky, přehánění a zahřívání
různých aspektů ELM, realita je taková, že její neúspěšná dodávka
nadále tlačí na farmářskou komunitu.

„Nic na tomto oznámení nenaznačuje nic jiného než pokračování
posledních šesti let konzervativního chaosu v těchto otázkách – nízké
využití a zpackané obchodní dohody, které podkopávají naše farmáře a
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normy.

„Příští labouristická vláda posílí naši domácí potravinovou bezpečnost
a zároveň zachová naši přírodu a životní prostředí pro budoucí
generace. Naši farmáři potřebují přímočarý a jednoduchý systém ELM
a labouristé opraví systém tak, aby přesně toto poskytoval.“

 
 


